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To: @minvws.nl]
Cc: @rivm.nl]
From:

Sent: Thur 12/10/2020 8:53:37 PM

Subject: RE: 'ethische' vaccins

Received: Thur 12/10/2020 8:53:38 PM

Hoi INKED
Inderdaad een discussie die regelmatig terug komt.

Hierbij info over de vaccins van fabrikanten waar de EC een contract mee afgesloten heeft voor COVID vaccin

levering. Voor de mRNA vaccins van Pfizer en Moderna is geen gebruik gemaakt van foetale cellijnen.
Voor het AZ vaccin is gebruik gemaakt van HEK-293 cellijnen en voor het Janssen vaccine van PER.C6 cellen. Beide

zijn foetale cellijnen die gebruikt zijn om grote hoeveelheden adenovirussen te kweken die gebruikt worden als

vector om genetisch materiaal coderend voor het S-eiwit van SARS-CoV-2 in cellen van gevaccineerde mensen te

krijgen. Gebruik humane cellijnen is veilig dan cellijnen met een dierlijke oorsprong omdat daarbij het risico bestaat

dat ze stukjes van dierlijke virussen afkomstig uit deze cellijnen bevatten.

Humane foetale cellijn HEK-293 is een niercellijn afkomstig van een geaborteerde foetus uit 1972.

De PER.C6 foetale cellijn is een retinale cellijn geisoleerd uit een geaborteerde foetus uit 1985.

Pfizer en Novavax gebruiken HEK-293 cellen voor hun lab testen.

Ik hoop dat je hier iets aan hebt, laat maar weten als je meer informatie nodig hebt.

Groeten,

bro:IEE)JEEER inv >

Sent: dinsdag 8 december 2020 23:09

To:IEE JEM orivm.ni>

Subject: FW: 'ethische' vaccins

JE
Kun jij hier iets zinnigs over zeggen in het kader van de COVID vaccins?

Dank alvast!

Groet,

5.1.2e )
Verzonden: dinsdag 8 december 2020 23:09

@minvws.nl>; ) SEE minvws.ni>; [EN
@minvws.nl>

@ minvws.nl>; 51. 512e@minvws.nl>;

Onderwerp: RE: 'ethische' vaccins

Ha,

Dit is wel complex en raakt aan een discussie die we bij PG al veel langer voeren over vaccinontwikkeling. Vanuit beleid zou mijn
advies ook negatief zijn.
Ik stuur jullie wat informatie in de bijlage over de cellen die gebruikt worden voor het ontwikkelen van vaccins. Deze informatie

is afgestemd met het RIVM, en geaccordeerd door de staatssecretaris.

Belangrijk om te onthouden is dat er géén foetaal DNA zit in vaccins. Ik weet niet welke vaccins in het portfolio gekweekt zijn op

menselijke embryocellen. Ik stuur dit ook door aan on EEEvan het RIVM. Die kunnen hopelijk helpen bij
de beantwoording.

Zie ook deze info van website RIVM:

Cellijnen van menselijke embryocellen in vaccins

Voor de productie van vaccins die tegen virusinfecties beschermen, moeten virussen gekweekt worden in levende cellen.

Voor enkele vaccins worden hier gekweekte menselijke embryocellen voor gebruikt. Het rodehond-vacemn is hier een

voorbeeld van.

Gekweekte cellen worden gemaakt door een cel buiten het lichaam kunstmatig te laten delen. Je krijgt dan allemaal

dezelfde cellen zonder steeds weer gebruik te maken van levende of dode dieren of mensen. De oorsprong van deze cellen
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gaat terug naar de jaren *60 en het werk van de Amerikaanse arts Hayflick. Om de cellijn te starten, heeft hij longweefsel
gebruikt van een foetus die na 3 maanden zwangerschap geaborteerd was. Die abortus had overigens mets te maken met

de productie van vaccins. Sinds die cellijn in de jaren '60 is gestart, zijn er miljoenen vaccins mee geproduceerd die veel

ziekte en overlijdens hebben voorkomen.
Het basismateriaal van de cellijn is opgeslagen in een celbank. Dit basismateriaal wordt steeds opnieuw gebruikt om cellen

uit te kweken voor de productie van het BMR-vaccin. Hierbij wordt nooit gebruik gemaakt van nieuwe foetussen. Bij de

productie van vaccins met levend verzwakt virus moet het virus uit de cellen van de kweekbodem worden gehaald. Er

kunnen sporen van de kweekbodem in het vaccin achterblijven, maar er komt geen DNA uit de kweekbodem in het

vacein terecht. Er zit dus geen foetaal DNA in vaceins.

Het beperkte gebruik van menselijk embryomateriaal voor vaccinproductie is uitvoerig ethisch onderzocht en geévalueerd
en verantwoord bevonden, onder andere omdat er geen alternatief is. In die jaren 60 werd bij zwangere vrouwen met
rodehond soms besloten tot een operatieve abortus als deze vrouwen twaalfweken zwanger waren. Foetussen afkomstig
van deze abortussen zijn voor wetenschappelijk onderzoek beschikbaar gekomen bij het Wistar Institute (WI) in de VS.

Groet!

van:[EEBEEN© minvws.n>
Verzonden: dinsdag 8 december 2020 22:54

Onderwerp: RE: 'ethische’ vaccins

Hil

Wat inhoudelijk de ethische status is van de vaccins in onze portfolio, durf ik niet te zones EEEIn normale tijden zou dit er een zijn voor Paul, maar aangezien het wel heel nadrukkelijk linkt aan corona is het echt ‘pakkie an’

van Hugo.
Verder eens met jouw afweging
Groet, IEXEZN

Verzonden: dinsdag 8 december 2020 16:43

EXE@ minvws.ni>;EXEC)EXE© minvws.n >; NEEECKFOR
@ minvws.nl>

@minvws.nl>

Onderwerp: RE: 'ethische' vaccins

5.1.2e

Door de SGP-fractie wordt een verzoek doorgeleid van One of Us NL en CitzenGo. Verzocht wordt om een petitie aan te bieden

aan de minister. Het gaat om deze petitie, waarvoor handtekeningen zijn opgehaald van organisaties en burgers uit

verschillende landen in Europa.

Strekking van de petitie is dat de overheid wordt opgeroepen ook “ethische vaccins” tegen Covid aan te schaffen. Ze doelen

daarmee op vaccins die niet zijn gekweekt of getest op humane foetale cellen. Dat zou bijvoorbeeld bij het AstraZeneca-vaccin

wel het geval zijn.

Volgens mij is het goed dit verzoek gewoon even aan de minister voor te leggen, vooral omdat het verzoek nu via een

Kamerfractie binnenkomt. Vanuit DCo wat mij betreft met een negatief advies, want de agenda zit overvol deze laatste weken

van het jaar en er is weinig te winnen. Ik hoor graag ook jullie gedachte hierover. Specifieke vragen:

* Klopt toch dat dit bij Hugo in de portefeuille hoort, en niet bij Paul Blokhuis? Misschien is de doelgroep achter de petitie
ook interessanter voor Blokhuis?

* Kennen we de discussie over het al dan niet op foetale cellen kweken van vaccins en klopt de claim dat dat bij
AstraZeneca gebeurt?

Groet,



Directie communicatie

Ministerie van Volksgezondheid, Welzijn en Sport

e: IEEE @minvws nl

vor:INE
Verzonden: dinsdag 8 december 2020 16:13

Aan: @tweedekamer.nl>

cc: ERED

Onderwerp: RE: 'ethische' vaccins

Dankjewe EXE ik kom bij je terug

Van:EENJE 2 tweedeka mer.nl>

Verzonden: dinsdag 8 december 2020 15:54

Aan:

cc:

Onderwerp: FW: 'ethische’ vaccins

Beste 5.1.

Hierbij leg ik even contact tussen jou enIEEEv2n CitizenGo.

@ minvws.nl>
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Zij wil graag een petitie aanbieden aan minister De Jonge/ VWS over ethische vaccins. Vaccinatie is ook misschien eerder Paul

Blokhuis z'n pakkie an..

Hierbij het verzoek van IAEA

“Met One of Us NL en CitizenGo hebben we handtekeningen van organisaties en burgers opgehaald in verschillende landen in

Europa om de de overheid in de EU en nationaal te verzoeken om ook ‘ethische’ vaccins aan te schaffen (dus niet gekweekt of

gestest op humane foetale cellen). Nu zou ik deze petitie graag aanbieden aan minister de Jonge, maar ik kom er maar niet achter

hoe ik dat moet aanpakken.”

Kun jij dit doorgeleiden naar iemand bij vws JIBEIE

Met vriendelijke groet,

SGP-fractie

Tweede Kamer der Staten-Generaal

Postbus 20018, 2500 EA

v IEE E [EER @tweedekamer.nl | | www.sgp.nl

trom SENETSent: Tuesday, November 24, 2020 10:53 AM

Subject: 'ethische' vaccins

iio

lk heb een paar vragen, hopelijk kun je helpen!
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1. Met One of Us NL en CitizenGo hebben we handtekeningen van organisaties en burgers opgehaald in verschillende landen

in Europa om de de overheid in de EU en nationaal te verzoeken om ook ‘ethische’ vaccins aan te schaffen (dus niet

gekweekt of gestest op humane foetale cellen). Nu zou ik deze petitie graag aanbieden aan minister de Jonge, maar ik kom er

maar niet achter hoe ik dat moet aanpakken. Weet jij dat? (...)

za

Sox |


